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Protokoll från styrelsemöte - Nissans Vattenråd, 2022-04-20 

Plats: Slottsmöllan Halmstad  

Närvarande: 

 Jenny Axelsson, (ordf.) Halmstads kommun 

 Henrik Jatkola, (vice ordf.) Statkraft 

 Sofia Yngstrand, Halmstads kommun 

 Christer Gustafsson, Gnosjö kommun  

 Sven-Olof Andersson, Tranemo kommun 

 Samuel Söderblom, Stora Enso 

 Marie Montan, LRF 

 Morgan Eriksson, Södra 

 Carl Kuylenstierna, Sperlingsholm 

 Elisabeth Happel, Länsstyrelsen Halland  

 

§ 1 Godkännande av dagordning och val av justerare 

 Dagordningen godkändes och lades till handlingarna. 

 Val av justerare: Samuel Söderblom  

§ 2 Föregående protokoll 

 Beslut: Inga tillägg görs till föregående protokoll, vilket läggs till handlingarna. 

 

§ 3 Recipientkontrollen 

Arbetet med att förnya recipientkontrollen har kommit igång. Två möten har 

genomförts. Ett mellan Länsstyrelserna och samordnaren samt ett arbetsgruppsmöte 

där fem av kommunerna deltog.  

Till nästa arbetsgruppsmöte som äger rum den 9 maj ska:  
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Länsstyrelsen  

 Föreslå övergripande revideringar utifrån nuvarande kunskap och riktlinjer för 

vattenundersökningar.  

Samtliga i arbetsgruppen  

 Titta på tidigare undersökning samt årsrapporterna och föreslå ändringar 

utifrån det.  

 Kommunicera med miljötillsynsansvariga och eventuella större verksamheter 

om ändringar i verksamheterna. Övriga ska även identifiera eventuella nya 

verksamheter som vill gå med i recipientkontrollen. 

§ 4 Lova-projektet 

 Ansökan om nya medel för de delar av projektet som rör Jönköpings län (del 2 och 3) 

 har lämnats in och beviljats av Länsstyrelsen. Det innebär att arbetet med 

 projektet kan fortgå så som det var tänkt från början. Alla beslut om bidragsmedel 

 finns att läsa på vattenrådets webbplats. Karteringen utförs under 2022 och 2023. 

 Därefter redovisas åtgärdsförslag samt prioriteringar och kostnadsförslag för 

 åtgärder i de aktuella områdena. 

 Områden för kartering syns som röda streckade vattendrag nedan: 
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§ 5 Ekonomi och redovisning Vattenmyndigheten 

 Redovisning av föregående års verksamhet har lämnats in till vattenmyndigheten. 

 Ansökan om samverkansbidrag för 2022 har lämnats in. Vattenmyndigheten har 

 informerat om att det pga. ändrade förutsättningar kan komma att bli lägre 

 bidragsutbetalningar kommande år. De arbetar dock med alternativa 

 finansieringsmodeller. Vattenrådets ekonomi är god och för närvarande finns 

 546 132 kronor på kontot.  

§ 6 Länsstyrelsens information om aktuella frågor 

 Ingen information från Länsstyrelsen denna gång. 

§ 7 Övrigt 

 Stora Enso (SE) 

 Efter information från SE på föregående möte kvarstod frågan om rening av lakvatten 

 från Borabo-deponin och hur den kommer att ske i framtiden. Samuel informerade 

 om att brukets aska har ändrat karaktär pga. minskad hantering av returpapper och 

 att de därför har blivit fler stopp i reningsanläggningen. De har även vissa problem 

 med metall-halter i lakvattnet men de jobbar med frågan och kommer framöver att 

 installera ytterligare reningssteg. 

 Anmäld fråga om mikroplaster 

 Hylte kommuns representant medverkade inte på mötet varpå frågan utgick. 

 Anmäld fråga om fiskevårdsplan 

 Carl informerade om Nissans fiskevårdsområdesförenings (nfvof) arbete med att ta 

 fram en fiskevårdsplan för Nissans nedre delar. Planen syftar till att inventera och 

 effektivare kunna arbeta och prioritera åtgärder som behöver göras för att förbättra 

 för fisken i Nissan. Arter som lax, öring, havsnejonöga, ål, flodpärlmussla m.fl. 

 kommer att behandlas i planen. Nfvof har sökt men ännu inte beviljats 

 fiskevårdsmedel från Länsstyrelsen samt anlitat en konsult. Styrelsen enades om 

 att konsulten gärna kunde komma med och informera vid något möte längre fram. 

 Ny tidpunkt för kommande årsmöten 

 Beredningsgruppen lyfte frågan om ny tid för årsmöte till diskussion. För 

 närvarande förläggs årsmötet i juni och förslaget är att ändra tiden för årsmötet till 

 mars månad. Det blir tidsmässigt bättre framförallt med avseende på redovisningar 

 till Vattenmyndigheten som årligen lämnas in i april.  I stadgarna står att ”ordinarie 

 årsmötet ska hållas före juni månads utgång”. Ingen invände mot förslaget att 

 tidigarelägga årsmötet till mars månad. Vikten av att alla vattenrådets medlemmar 

 nås av info gällande den årliga redovisningen av recipientkontrollen togs också upp 

 till diskussion. 
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§ 8 Kommande möten och mötets avslutning 

 Jenny påminner om att vi gärna ses på olika platser och att det är fritt fram 

 om man önskar ha vattenrådsmöte hos sig.  

 Diskussioner om framtida platser och ämnen kom upp och en plats som nämndes var 

 Tiraholm och info från Juha samt info om pågående forskningsprojekt om 

 brunifiering. En annan var Rydöbruk och ev. information från Statkraft  angående 

 deras pågående arbete där. Sofia och Henrik J undersöker dessa möjligheter 

 och återkopplar framöver. 

 Vi hoppas på att se så många av er som möjligt kan delta under kommande 

 mötestillfällen! 

 

 Onsdagen den 8 juni (styrelsemöte + årsmöte) 

 Onsdagen den 24 augusti 

 Onsdagen den 19 oktober 

 

 Ordförande tackade för bra diskussioner och avslutade mötet!  

 

 

 

 

_________________________  _________________________ 

Jenny Axelsson    Samuel Söderblom 

Ordförande     Stora Enso 

 

Sofia Yngstrand, Samordnare 

 

Rundvandring Slottsmöllan  

Efter mötet anslöt Kajsa Rautenberg som är VD på Slottsmöllans fastighets AB. Hon berättade 

historien om Slottsmöllan som ursprungligen växte fram från Wallbergs fabriker under 1800-

talet. Det har tidigare funnits både färgeri, textilindustri och tegeltillverkning på platsen.  
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Numera bedrivs företagshotell med över 100 hyresgäster med olika inriktning i området. 

Kopplingen till Halmstad och Nissan har såklart alltid  varit viktig! 

Efter Kajsas information gick vi en kort guidad tur i området och fick se vacker bruksmiljö i 

strålande sol. 

 

 

 

 


